

中国人文社会科学期刊AMI综合评价A刊扩展期刊

1993年创刊

当代韩国

CONTEMPORARY KOREA

2022年第2期（总第113期）



QK2242622


Contemporary
KOREA

当代韩国 (季刊)

1993 年创刊

2022 年第 2 期 (总第 113 期)

6 月 25 日出版

政治与外交

- “新国际秩序”构建下的中韩关系:挑战与期待 毕颖达 许焕美 3
- 尹锡悦政府对外政策调整与中韩经济合作前景 金香丹 12
- 建交 30 年来中韩环境合作:历程、挑战与对策 金 新 陈宇琦 22
- 冷战后日韩关系的演变:从“伙伴”到“邻国” 周永生 马孟启 37

经济与社会

- 韩国对非洲官方发展援助:进程与现状 高明秀 53
- 海权理论视野下的韩国船舶工业研究 杨 震 徐文姣 68
- 《共产党宣言》在韩国的百年译介与传播 李晓钊 81
- 21 世纪以来韩国社会对中国的认知变迁:从“经济靶向”到“鸟瞰中国” 付 博 101

历 史

- 袁世凯驻朝与晚清对朝外交体制变化的背景及特点分析 喻显龙 117

CONTEMPORARY KOREA

Number 2, 2022

Politics and Diplomacy

China-ROK Relations under the Construction of “New International Order” :

Challenges and Expectations *Bi Yingda Xu Huanmei* 3

Foreign Policy Adjustment of Yoon Suk-yeol Administration and the Prospect
of China-ROK Economic Cooperation *Jin Xiangdan* 12

China-ROK Environmental Cooperation since 1992: History, Challenges and
Countermeasures *Jin Xin Chen Yuqi* 22

The Evolution of the Relations between Japan and ROK after Cold War:
From “Partner” to “Neighboring Country” *Zhou Yongsheng Ma Mengqi* 37

Economy and Society

ROK’s Official Development Assistance to Africa: Development Process
and Status Assessment *Gao Mingxiu* 53

A Study on ROK’s Shipbuilding Industry from the Perspective of Seapower Theory
Yang Zhen Xu Wenjiao 68

Translation and Dissemination of *Manifesto of the Communist Party* in ROK
in One Hundred Years *Li Xiaofan* 81

The Cognitive Changes of ROK Society towards China since the 21st Century:
From “Economic Targeting” to “a Comprehensive View of China” *Fu Bo* 101

History

The Accreditation of Yuan Shikai to Korea and Analysis of the Background
and Characteristics of the Changes in China’s Korea Diplomacy during
the Late Qing Dynasty *Yu Xianlong* 117

主管单位 / 中国社会科学院

主办单位 / 社会科学文献出版社
中国社会科学院韩国研究中心

出版单位 / 社会科学文献出版社

网 址 / <http://www.ssap.com.cn>

出 版 人 / 王利民

编 辑 / 《当代韩国》编辑部

电 话 / 010-59366550 010-59367189

传 真 / 010-59366566

电子信箱 / ddhg@ssap.cn

市场推广 / 刘振华

电 话 / 010-59366565

订 阅 / 田莉萍

电 话 / 010-59366555

地 址 / 北京市西城区北三环中路甲29号院
3号楼华龙大厦A座1605室

邮政编码 / 100029

邮政代码 / 80-997

ISSN 1007-483X



封面设计 / 社科文献设计中心

内文排版 / 中文天地图文制作公司

印 刷 / 唐山玺诚印务有限公司

刊 号 / ISSN 1007-483X
CN 11-3467/D

定 价 / 40.00元